
Bestyrelsesmøde Balleskolen  
 

Dato & tid: 12. juni 2024 18.30-21.00 

Sted: Frokoststuen 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter: Inaluk Lynge, Troels Lomholt, Ulrik Skousbøll Christensen, Marie Furbo Carlsen, 

Rikke Nørgaard Steen, Carsten Ørum Skytt, Martin K. Mollerup 

Suppleanter: Susanne Gade Clausen, Maibritt Mardahl 

Medarbejderrepræsentant: John Togsverd og Jeppe Bjerre Petersen 

Elevrepræsentanter: Melanie 8. årgang (formand), suppleanter Hannah og Sara 7. årgang  

Afbud: Simone 8. årgang (næstformand elevråd), Maibritt Mardahl 

Sekretariat: Morten Lomborg og Vibeke Brokholm Rod 

Dagsorden og referat:  

1. Godkendelse af dagsorden 

Rammesætning af mødet v. Carsten (5m) 

Punkt 7 flyttes til 3a og punkt 6 bliver til 3b. Elevrådet SKAL ikke sidde med til hele mødet, men må gerne. 

Derfor flyttes de mest relevante punkter for eleverne frem, så de kan være med. 

Opfordring til at markere om punkterne på dagsordenen er en orientering, drøftelse eller beslutning 

 

Dagsorden er godkendt 

 

2. Nyt fra elevrådet 

Orientering (5m) 

Høvdingebold fredag den 21.6.24 – en tradition elevrådet gerne vil føre videre. Elevrådet ønsker mere 

fællesskab på tværs af årgangene gennem fælles aktiviteter 

På elevrådsmøderne snakkes der bla. om trivsel blandt eleverne, ensomhed og skærmpolitik.  

Det er forskelligt, hvad der fylder ude i husene 

Morten informerer om, at skolen er i gang med at udarbejde en skærmpolitik, som pt. er ude ved lærerne i 

husene, elevrådet og derefter bestyrelsen. 

 

3. Visionsproces 

Morten introducerer arbejdsmetoden, elever, medarbejdere og ledelse har brugt i visionsarbejdet hen over 

foråret. Øvelsen fungerer også som en social og lærerig øvelse, der mulighed for at dele visioner og tanker om 

løfter til Balleskolen. Vi slutter med at sammenligne elevrådenes, medarbejderes og forældrebestyrelsens 

ordskyer, der bæres videre som et fundament til ledelsen arbejde med skolevision (30m) 

 

 

 



 
 

 

4. 3.a Afsatte midler til fysiske rammer 

Åben drøftelse. Kig på elevernes ønsker og ledelsens forslag. (20m). 

6.1: Eleverne har ordet 

Elevrådet har tidligere givet input til, hvordan pengene bruges. Elevrådet ønsker at komme ud til årgangene og 

høre, hvad eleverne ønsker. En drøftelse af, om de ønsker elevrådet har, også vil blive brugt. Elevrådet 

overvejer, hvordan alle elever kommer til orde ude i husene, og hvordan det  

6.2: Bestyrelsesmedlemmerne, der har været med til at træffe beslutningen har ordet 

Den tidligere bestyrelse har afsat 500.000 kr., og det er drøftet, hvad de penge kunne bruges på. Medarbejderne 

og eleverne er blevet spurgt og derudfra er der lavet en ”ønskeseddel” til forbedringer/aktiviteter 

Formålet var at afsætte penge som synligt skulle bruges på børnene 

6.3: Skoleledelsen motiverer husets ønsker / argumenter 

Det er vigtigt, at bestyrelsen er realistiske omkring de ønsker der er, og hvordan pengene skal bruges. Et håb 

om i fællesskab at lave gode processer i bestyrelsen, med medarbejderne og eleverne om at beslutte, hvad 

pengene skal bruges på. 

En opmærksomhed på, at der om ikke længe kommer arkitekter der skal vurdere, hvordan skolen kan udbygges 

osv. i forhold til kapacitetsudfordringerne som Balleskolen ser ind i i de kommende skoleår. 



6.4: Er det en overvejelse værd at sætte et videre arbejde i underudvalg (hvem vil gerne deltage?), så en samlet 

bestyrelse kan træffe en beslutning på et motiveret / kvalificeret grundlag? 

Punktet forventes at tage ca. 20m  

Underudvalget består af: Morten, Melanie, Sara, Carsten, Susanne og Ulrik. Susanne er tovholder. Udvalget 

skriver dato for det første møde til resten af bestyrelsen, så flere kan melde sig ind i udvalget. Det første møde 

skal afholdes inden sommerferien. 

Morten og repræsentanterne fra elevrådet går en runde ude i husene i juni og får inddraget eleverne og 

noteret, hvad de ønsker og drømmer om. 

Opfordring til at lærerne snakker med kollega om, at få eleverne til at tage billeder i deres ferie af gode 

udeområder på skoler og andre steder til børn og unge, som kan bruges til det videre arbejde i bestyrelsen. 

I august får bestyrelsen en kort status fra udvalget 

Senest i september skal bestyrelsen have en oversigt over, hvilke ønsker/input der gives til at bruge de 500.000 

kr. – et oplæg til beslutning 

Senest oktober 2024 besluttes det, hvordan pengene skal udmøntes. 

 

5. Budgetopfølgning 

Oplæg v. Morten, herefter drøftelse og afstemning (20m) 

4.1: besvarelse af konkrete spørgsmål til budget, som sendt på forhånd eller rejst på mødet 

4.2: Drøftelse af graden af involvering, detaljeringsgrad til godkendelse, mv. 

 

Bestyrelsen stemmer om godkendelse af budget 2024: 

8 stemmer for 

4 stemmer blank 

Budget er godkendt 

 

Det besluttes at formanden, næstformanden, Ulrik og Morten holder et møde til at drøfte fremtidige budget 

processer. Mødet afholdes i august eller september og planen fremlægges for bestyrelsen på det næste 

bestyrelsesmøde derefter. 

 

6. Nyt fra ledelsen 

Skema for det nye år og ledelsens overvejelser lægges frem v. Morten. Bestyrelsen udtaler sig til ansøgningen 

om afkortelse af skoledagen (10m) 

Bestyrelsen godkender afkortelsen af skoledagen og er nysgerrige på, hvordan skolen bruger to-lærer timer, og 

hvor timerne bliver lagt i de enkelte huse. 

 

7. Elevtrivselsmåling 

Oplæg v. Morten, herefter mulighed for kommentarer, spørgsmål og forslag til det videre arbejde (10m).  

 

Udskudt til skolebestyrelsesmødet i august 2024 

 



8. Bordet rundt med afsæt i det åbne googledoc 

Her har medlemmerne mulighed for at pitche og ønske punkter til dagsordenerne til kommende møder.  

7.1: SGC: Status på UMR 

7.2: UC: etablering af udvalg næste skoleår (obligatoriske udtalelser mv.), skemaudtalelser, evaluering af 

indeværende skoleår 

7.3: MFC: vedr. strategi for øget sammenhængskraft på skolen ift. antimobbestrategien, vedr. samarbejdsaftale 

for skolebestyrelsen, vedr. elevernes opfattelse af skolebestyrelsen. 

7.4: CS: kommunikation (CS vil gerne kommunikere på FB i ny og næ), aula, skolens hjemmeside, hvordan 

kommunikerer folk i skolebestyrelsen.  

7.5: Bestyrelsesmedlemmer og skoleledelse ønsker drøftelse, hvordan vi giver hinanden gode arbejdsbetingelser 

og har et godt og respektfuldt samarbejde.  

Punktet forventes at tage ca. 30m 

 

Udsættes til næste møde 

 

9. Årshjul for skolebestyrelsen 

Oplæg til årshjul v. Morten, drøftelse (15m). Der vil være bundne opgaver fra Silkeborg Kommune. Et årshjul 

er dynamisk. Bestyrelsesmedlemmer bedes før mødet forholde sig til gode tidspunkter for punkter til 

dagsordenen + kommentere (hvis noget mangler) de punkter, der er skrevet ind i det åbne googledoc. 

 

Bestyrelsen kommenterer på årshjulet, og sender kommentarerne til Morten inden den 15. juni 24. Carsten, 

Martin og Morten kigger på kommentarerne og retter til. 

 

 

 


